ABSTRACT

Title : Political Ethics of Local Democracy Era

(A Study of Thoughts and Actions of Political Ethics of

Muslim Legislators in Lamongan during 2009-2014 Periods)

Author : Sutikno

Promoters and supervisors : 1. Prof. Dr. H. Zainuddin Maliki, M. Si.

2. Masdar Hilmy, MA. Ph. D.

Key words : Political ethics, Muslim legislators, local democracy

The focus of this research is to understand thoughts and actions of political ethics of Muslim legislators in the Local Legislative Assembly of Lamongan, East Java during 2009-2014 periods. The thought of such political ethics are conceptualized from the process of political career that cannot be separated from such aspects as education, social and cultural interaction with various parties. In addition, the action of political ethics is a manifestation of the conception of political ethics in the context of practical politics within structural institution as well as social and cultural arenas.

The research deals with two main questions are: 1) How is the thought of political ethics of Muslim legislators? 2) How is the action of political ethics of Muslim legislators? This study finds that there is a conception of political ethics which form the basis for every Muslim legislator in the political process. The conception of political ethics has been shown in such various forms as cooperation and appreciation by Muhammad Soib, justice of public policy by Kacung, struggle and devotion by Sudjono, confidence by Husnul Aqib, idealist and realist by Kusmanan, and commitment and consistency by Sugiarsih.

The conception of these political ethics illustrates the model of meaning of religion, namely transcendentalist and realist which are transformed into political life. The conception of political ethics has been built on mechanical solidarity bonds as a capital and a means of interactions and communications according to their roles as agents within the socio-cultural structure. Within structural arena, the conception of these political ethics has dealt with restrictions due to the tendency of political manipulation committed by internal fellow members of both the legislature and the executive. The restraint has occurred in the function of legislation, budgeting and controlling as a result of personal capacity weaknesses. Nonetheless, the aspect of empowerment has been realized in the forms of political communication and capacity development through a working visit agenda. The aforementioned local democracy leads to two models of democracy, i.e. participatory democracy and reflective democracy.

تجريد البحث

العنوان : الأخلاق السياسية في عصر الديمقراطية المحلية (دراسة في الفكر والعمل السياسي عند المشرعين المسلمين بلمونجان جاوى الشرقية في الفترة 2014-2009)

الكاتب : سوتيكنو

المشرف و المروّج: 1. الأستاذ الدكتور الحاج زين الدين ملكي، الماجستير

2. الدكتور مصدر حلمي، الماجستير

الكلمات المُهمّة : الأخلاق السياسية، المشرعون المسلمون، الديمقر اطية المحلية

محور هذه الأطروحة هو فهم الأفكار والإجراءات الأخلاق السياسية للمشرعين المسلمين في السلطة التشريعية 2014-2009 بلمونجان جاوى الشرقية. كانت فكرة في الأخلاق السياسية في شكل تصور للعملية المهنية السياسية التي لا يمكن فصلها عن جانب من جوانب التعليم والتفاعل الاجتماعي والثقافي مع مختلف أصحاب المصلحة. في حين أن أخلاقيات العمل السياسية هي مظهر من مظاهر مفهوم الأخلاق السياسية في سياق السياسة العملية في كل من التنظيم الهيكلي والساحة الاجتماعية والثقافية.

تُركّز هذه الدراسة بحثها في مسألتين هما: 1) كيف كان المشرعون المسلمون يقومون بفكرتهم عن الأخلاق السياسية؟ 2) و كيف كان المشرعون المسلمون يقومون بعملهم عن الأخلاق السياسية؟ وجدت هذه الدراسة أنّ هناك مفهوم الأخلاق السياسية التي تعتبر أساسا لجميع المشرعين في عمليتهم السياسية. فأصبح مفهوم الأخلاق السياسية في أشكال شتّى كالتعاون والتقدير الذي قام بهما محمّد صائب، ثمّ العدالة في السياسة العامة الذي قام بها كاجونج، ثمّ النضال والتفاني الذي قام بهما سوجونو، ثمّ الثقة الذي قام بها حسن العاقب، ثمّ المثالية والواقعية الذي قام بهما كوسمانان، ثمّ الالتزام والاتساق التي قامت بهما سوغيارسيه.

كان مفهوم الأخلاق السياسية المذمكور أعلاه يتصور نموذجا في وصف معنى ديني بشكلين المتعالية والواقعية المُتَحَوِّلتين إلى الحياة السياسية. فقد غادر مفهوم الأخلاق السياسية من التضامن الميكانيكي كرأسمال هام في السندات والاتصالات في دورهم في الهيكل الاجتماعي والثقافي. وقد صادف مفهوم الأخلاق السياسية قيودا في المجال الهيكلي بسبب ميل كل من الزملاء والأعضاء في مجلس التشريع والتنفيذ الداخلي إلى التلاعب السياسي . وحدثت الأضباط في الوظيفة التشريعية والميزانية والرقابة الناجمة عن ضعف القدرة الشخصية. وفي حين يتجلى جانب من جوانب التمكين في شكل من أشكال التواصل السياسي و تنمية القدرات من خلال زيارة عملية. تؤدّي هذه الديمقر اطية المحلية إلى نموذجين للديمقر اطية المحلية الي